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Referat bestyrelsesmøde, Hørning Dagtilbud, d. 1. september 2021 

 

Tid og sted: Børnehuset Elgårdsminde, Elgårdsmindelunden 151, 8362 Hørning, Kl. 19.30 – 21.30 

 

Deltagere:  

Stefan, Skovkanten, forældrerepræsentant og formand 

Henning, Elgårdsminde, forældrerepræsentant og næstformand 

Jakob, Elgårdsminde, forældrerepræsentant 

Peter, Elgårdsminde, forældrerepræsentant 

Camilla, Skovkanten, forældrerepræsentant 

Julia, Elmehøjen, forældrerepræsentant 

Bjørn, Toftelunden, Lunas, forældrerepræsentant 

Steffen, Toftelunden, Engen, forældrerepræsentant 

Dorthe, Toftelunden, Engen, medarbejderrepræsentant 

Jette, Toftelunden, Lunas, medarbejderrepræsentant 

Finn, Dagtilbudsleder 

 

Punkt udskudt fra sidste møde - gruppearbejde med fokus på læreplansarbejdet i forhold til 
inddragelse af lokalsamfundet  
Det skal fremgå af den pædagogiske læreplan, hvordan dagtilbuddet inddrager lokalsamfundet i 

arbejdet med etablering af pædagogiske læringsmiljøer for børn.  

Som led i arbejdet med den pædagogiske læreplan skal dagtilbuddet således overveje, hvordan 

lokalsamfundet - f.eks. skoler, biblioteker, museer, idrætstilbud, idrætsfaciliteter, plejehjem og 

erhvervsliv - kan inddrages med henblik på at styrke vores pædagogiske læringsmiljø.  

Dagtilbuddet skal også overveje om, et samarbejde med frivillige i lokalsamfundet kan bidrage til 

at styrke vores pædagogiske læringsmiljøer. Frivillige kunne f.eks. være ældre medborgere, 

skolebørn fra mellemtrinnet og udskolingen eller andre, der ønsker at bidrage med en særlig viden 

eller interesse inden for eksempelvis natur, sport, musik, sundhed eller håndværk. 

Grupperne arbejdede med følgende spørgsmål: ”Hvordan inddrager Hørning Dagtilbud og 

dagtilbudsbestyrelsen lokalsamfundet i arbejdet med at etablere pædagogiske læringsmiljøer for 

børn, og herved give børnene kendskab til det samfund, de lever i og de muligheder, det giver? 
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Bestyrelsen kom med følgende tilbagemeldinger: Der er et ønske om at inddrage lokale 

virksomheder og butikker. Det må gerne være den lokale slagter, brugsen eller andre steder, hvor 

børnene kan komme ind og se bag ved virksomheden, så børnene f.eks. får en større forståelse 

for, hvor maden kommer fra. 

Der kan også arrangeres virksomhedsbesøg hos en vognmandsforretning, landmand, 

trælasthandel eller andre produktionsvirksomheder. 

Plejehjemmet, genbrugspladsen, det lokale politi, hallen, biblioteket og brandvæsnet kan også 

besøges eller inviteres ind i dagtilbuddet ligesom eksempelvis håndværkere kan komme og vise 

deres færdigheder. En murer, der bygger en lille mur, en tømmer, som arbejder imens børnene ser 

på og lignende. 

  

Punkt 1 – Godkendelse af aktuel dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 

 

Punkt 2 – Nyt fra bestyrelsen 
Intet nyt fra bestyrelsen. 

 

Punkt 3 – Nyt fra Dagtilbudslederen 

Naturbussen 
Der har været sidste gennemsyn af Naturbussen. Bussen leveres til dagtilbuddet indenfor de 

næste 14 dage. Bussen tages i drift som Naturbus for alle i Hørning Dagtilbud fra d. 1. oktober. 

Som chauffør og naturvejleder har dagtilbuddet ansat Morten, der er uddannet pædagog. Morten 

har længere tids erfaring med buskørsel. 

I forbindelse med opstarten af Naturbussen vil der blive afholdt ”Klippe den røde snor”. Dette sker 

samarbejde med vores sponsorer Middelfart Sparekasse og FGU, Hørning. Mere information 

herom senere. 

 

Covid-19 refusion fra 2021. Forbrug og forventet tilbageløb 
Skanderborg Kommune har endnu ikke informeret dagtilbuddet om, hvorvidt vi får refusion for de 

ca. 1.4 millioner som, vi har haft i merudgift i forbindelse med igangsatte Covid-19 

foranstaltninger. Det er penge, vi har brugt i foråret 2021. Desværre fik vi ikke refusioner for 

efteråret 2020, hvor vi havde et forbrug på 1.2 millioner.   

Vi er i dagtilbuddet opmærksomme på, at vi, på baggrund af dette, kan komme ud af budgetåret 

2021 med et mindre underskud, som skal indhentes de næste par år. 
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Tilfælde af covid-19. Evaluering og sammenligning med andre steder i kommunen og landet 
Hørning Dagtilbud har været ramt af tre Covid-19 udbrud på ca. 2 år. Alle tre udbrud førte til 

nedlukning af enkelte stuer og hjemsendelse af børn. Dagtilbuddet vurderer, at der har været stor 

forståelse for nedlukningerne blandt forældrene. 

Nogle forældre har dog oplevet kommunikationen i forbindelse med covid-19 tilfælde som 

forvirrende. De har oplevet, at der blev givet forskellige informationer fra dagtilbuddet i forhold til 

de informationer, som blev oplyst fra Covid-19 linjen. Dette er sket, når der er blevet tolket på 

reglerne for Covid-19 opsporingen fra enten Skanderborg Kommunes side eller fra de 

medarbejdere, som betjener telefonerne på Covid-19 linjen.  

Som dagtilbud har vi nogle gange ventet 1-3 dage, før vi har fået vejledninger eller retningslinjer. 

Når Statsminister Mette Frederiksen melder noget ud på TV en torsdag aften, så skal det først 

gennem KL (Kommunernes Landsforening) næste dag, for derefter at skulle sendes til Skanderborg 

Kommune. For at forkorte denne tid, så kan der være oversættelser i vejledningerne som 

efterfølgende har skulle tilrettes.  

I forhold til hyppigheden af hjemsendelser og nedlukninger ligger Hørning Dagtilbud, når vores 

størrelse (ca. 650 børn) tages i betragtning, i den absolut lave ende. Vi erkender, at vi har haft 

stramme regler for aflevering og afhentning. Denne stramning mente vi var nødvendig, så vi ikke 

skulle sende endnu flere børn og familier i Covid-19 isolation. 

 

Punkt 4 – Nyt fra personalerepræsentanterne  

Hvad sker der i dagtilbuddet lige nu 
Dagtilbuddet er kommet godt i gang efter sommerferien, men der var udfordringer i og 

umiddelbart efter sommerferien. Vi fandt ud af, at der var en del fejl i Aula-systemet i forhold til 

håndtering af ferie til- og afmeldinger i uge 27. Systemet havde givet os oplysninger om et ca. 30% 

lavere fremmøde end det, vi faktisk mødte i feriepasningen og i de efterfølgende uger. Da de faste 

medarbejdere har krav på at få varslet deres ferie 12 uger forinden, kunne vi ikke trække deres 

planlagte ferie tilbage. Det betød, at der var hentet mange vikarer ind for at hjælpe de faste 

medarbejdere, og det udfordrede naturligvis det faste personale. Som alle ved, så er det rarest for 

et barn at blive afleveret til en kendt voksen, især efter 3 – 4 ugers sommerferie i trygge 

omgivelser med Jer forældre. Vi kikker naturligvis ind i denne problematik i forhold til systemet, og 

er i dialog med Aula og Skanderborg Kommune omkring problemet. 

 

Punkt 5 – Sager til beslutning 

Underskrivelse af forretningsorden og tavshedserklæring for bestyrelsesmedlemmer  
Forretningsordenen og tavshedserklæringen blev underskrevet og kan findes på vores 

hjemmeside: Hørning Dagtilbud (aula.dk) 

https://hoerning-dagtilbud.aula.dk/
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Punkt 6 – Sager til drøftelse 

Evaluering af sommerferiepasning 
Punktet blev diskuteret under punkt 4. 

 

Forældremøder i afdelingerne 
Forældremøder genoptages i forbindelse med ophævelse af Covid-19 restriktioner. Alle afdelinger 

vil igen kunne invitere Jer forældre ind til fælles informationsmøder eller stuemøder. Formen på 

møderne vil være forskellig fra afdeling til afdeling. 

 

Punkt 7 – Eventuelt 

Kommende skolebørn 
Hvordan skaber vi fremadrettet gode læringsmiljøer for de kommende skolebørn? Dette 

spørgsmål vil i løbet af efteråret komme på dagsordenen i de enkelte huse i Hørning Dagtilbud 

(med undtagelse af vuggestuer). Hvordan det enkelte hus vælger at organisere arbejdet med de 

kommende skolebørn bliver herefter meldt ud lokalt i afdelingerne. Beslutningen om 

organiseringen, der naturligvis bygger på en række pædagogiske overvejelser, ligger hermed nu 

lokalt hos medarbejderne og den daglige leder i de enkelte huse.  

Dermed kan det være, at én afdeling vælger at samle alle kommende skolebørn i én gruppe fra 

august 2022, at en anden afdeling venter med at samle gruppen til marts 2023, mens en tredje i 

nogle perioder samler de kommende skolebørn 1 - 2 gange om ugen. Denne variation er i tråd 

med både Dagtilbudslederens og bestyrelsens ønske om, at der gerne må være forskel på de huse, 

vi har i Hørning Dagtilbud. 


